
 
K Ø B E N H A V N S  U N I V E R S I T E T  

D E T  S U N D H E D S V I D E N S K A B E L I G E  F A K U L T E T  

 

 

AFD. FOR UDDANNELSE OG 

STUDERENDE 

 

BLEGDAMSVEJ 3 

KØBENHAVN N. 

 

DIR  35 33 48 54 

 

pernille.hedegaard@sund.ku.dk 

 

 

 

 

Studienævnet for Sundhed og Informatik  

M Ø D E R E F E R A T  26. APRIL 2023 

Forum Studienævnet for Sundhed og Informatik  

Møde afholdt 17.april 2023  

Sted Panum, Mærsktårnet, lokale 7.15.122  

Referent Pernille Hedegaard Christensen  

Til stede 

Henriette Langstrup (formand), Lars Kayser, Iben Gjødsbøl (suppleant), 

Yaasir Gabeyre, Nanakjot Singh (suppleant) 

Dagsorden 

1) Godkendelse af dagsorden 

Studienævnet godkendte dagsordenen. 

 

2)  Drøftelse af uddannelsesredegørelse (bilag 1-3) 

Henriette Langstrup præsenterer udkastet til uddannelsesredegørelsen, 

forskningsmatrixen samt dimittendundersøgelsen og bad studienævnet om at 

give eventuelle inputs. I redegørelsen bemærkes ledighedsstatistikken, som 

er lav, samt frafaldsprocenten, der er relativt høj. Frafaldsprocenten skyldes 

Corona og uro i forbindelse med regionalisering. Henriette Langstrup 

opfordrede fagrådet til at komme med ideer til initiativer, der kan hjælpe til 

at reducere frafaldet. 

 

Yaasir Gabeyre og Nanakjot Singh påpegede, at frafaldet på årgang 2021 

skyldes, at mange studerende har haft en anden uddannelse som første 

prioritet. Herudover skyldes det manglende fællesskab samt manglende 

sociale tiltag på årgangen. Mange studerende har også svært ved at finde 



 

SIDE 2 AF 5 koblingen mellem sundhed og informatik. Introduktionsfaget i Sundhed og 

Informatik er diffust for de studerende og ikke tilstrækkeligt 

identitetsskabende. De foreslog at fagrådet f.eks. kan fremrykke 

karriereaftenen til efteråret. Lars Kayser foreslog, at man kan fremhæve, at 

mange studerende har relevant studiejobs. Henriette Langstrup påpegede, at 

etableringen af læsegrupper kan være en løsning. 

 

Henriette Langstrup opsummerede, at der skal arbejdes med 

identitetsskabelsen på studiet. Uddannelsesredegørelsen sendes til 

godkendelse skriftligt i studienævnet.  

 

3) Drøftelse af undervisningsevalueringsresultater E2022  

Sundhedsvæsenet og dets digitale infrastruktur 

Kurset er velevalueret, men der er få respondenter. Der er kommentarer om 

lærebogen samt rød tråd i kurset. Kurset kategoriseres med B. 

 

Humanbiologi 

Der er positiv respons i forhold til, at læsebyrden er reduceret. Herudover 

tilfredshed med cafetimer.  

 

Medicinsk teknologisk innovation og samfund 

Kurset har fået meget god evaluering. Der er en generel melding om, at 1. 

semester KA er meget presset, fordi Registerbaseret Epidemiologi stater, før 

de andre kurser er afsluttet.  

 

Registerbaseret epidemiologi 

Der er kommet mere fokus på R i kurset. Der er forskel på, hvor meget de 

studerende kender til R. Dette taler ind i tidligere diskussion vedrørende 

computational skills på studiet, hvilket der også arbejdes med på kurset i 

Python Programmering til Datavidenskab. Lars Kayser foreslår, at man kan 

melde forventninger til niveau i programmering ud til studerende, før de 

starter på kandidaten. Pernille Hedegaard Christensen og Henriette 

Langstrup følger op. Herudover kommentarer om sprog samt lokaler. 

Henriette Langstrup kontakter kursusansvarlig om dette. 

 

IT-projektledelse 

Flere studerende oplever, at kurset ikke lever op til målsætningerne. De er 

dog tilfredse med strukturen i kurset. De studerende oplevede problemer i 

forhold til eksamen, hvor eksamensopgaven ikke afspejlede emnerne fra 

undervisningen.   

 

 

 



 

SIDE 3 AF 5 Co-design af digital sundhed 

Mange studerende synes ikke, at kurset lever op til målene. Kurset er 

opleves som diffust, og der er mange studenterundervisere. Generelt er 

kernen i kurset uklar. Henriette Langstrup følger op med kursusansvarlig.  

 

User Experience Engineering 

Kurset er generelt godt evalueret. Dog er der ofte overlap med UX Design 

Prototyping. Nogle studerende har nævnt, at User Experience Engineering 

kunne ligge på bacheloruddannelsen. DTU vil dog ikke undervise på 

bachelordelen.  

 

4) Optag af studerende 

Studienævnet ønskede at spørge AUS, om det er muligt at optage 

studerende om sommeren, men med vinterstart. Henriette Langstrup 

kontakter AUS. 

 

5) Opfølgning på Python Programmering til datavidenskab 

Henriette Langstrup fortalte, at der er blevet afholdt mødet med 

kursusansvarlig. Lars Kayser, Jørgen Kanters og Ditte Knudsen har deltaget 

i arbejdsgruppe med kursusansvarlig. Der har været et godt forløb og dialog 

om forbedringer af kurset. Kursusansvarlig oplevede en problematik om, at 

kurset bliver planlagt og undervist til en anden gruppe studerende end 

Sundhed og Informatik-studerende. Der er behov for et grundlæggende 

programmeringskursus for Sundhed og Informatik-studerende. 

Kursusansvarlig har fremsendt udkast til ny kursusbeskrivelse til VILU på 

DIKU.  

 

Henriette Langstrup og Lars Kayser præsenterede den nye kursusbeskrivelse 

for studienævnet. Der lægges op til, at undervisningen bliver mere 

problemorienteret og med større fokus på feedback. Studienævnet var 

positivt indstillet overfor den nye kursusbeskrivelse. Lars Kayser melder 

dette tilbage til kursusansvarlig. Henriette Langstrup foreslog at sende 

kursusbeskrivelse i studienævnet med henblik på ændring af kurset fra 

E2023. Henriette Langstrup følger op. Herudover skal kurset muligvis 

revideres igen i forbindelse med samtænkning af undervisning med FSV. 

 

6) Opfølgning på samtænkning af undervisning mellem FSV og 

S&I 

Der har været møde mellem institutleder på Folkesundhedsvidenskab, 

studieledere på Folkesundhedsvidenskab og Sundhed og Informatik samt 

studerende fra de to uddannelser omkring samtænkning af undervisning. 

Henriette Langstrup, Natascha Nielsen, Katrine Petersen, Tariq Andersen og 



 

SIDE 4 AF 5 Yaasir Gabeyre deltog fra Sundhed og Informatik. Henriette Langstrup 

fremsender referatet fra mødet til studienævnet.  

 

På mødes drøftedes rammerne og nuværende tiltag. Der var fokus på at 

skabe et godt resultat. Herudover at der skal skabes en fælles kultur ml. 

folkesundhedsvidenskab-studerende og Sundhed og Informatik-studerende 

fra start. Der var fokus på følgende i sammentænkning i forhold til følgende 

elementer: 

• Der skal være fælles fag 

• Der skal være samtænkning mellem fag, der hvor det giver 

mening 

• Der skal arbejdes for samlokalisering 

• Der skal på sigt være en seriøs overvejelse om et fælles 

studienævn 

 

Samtænkningen af undervisningen kræver muligvis en større revision af 

bacheloruddannelsen på Sundhed og Informatik. Dette kompliceres dog af, 

at DIKU også skal involveres.  

 

Henriette Langstrup bad studienævnet om inputs til processen. Lars Kayser 

påpegede, at større studieordningsændringer kræver et kommissorium, der 

er godkendt af prodekanen for uddannelse. Det er vigtigt at have fokus på, at 

Sundhed og Informatik er en tværgående uddannelse samt at fastholde 

uddannelsens faglige identitet. Henriette Langstrup påpegede herudover, at 

samtækningen også skal være løftestang for at genintegrere datalogi i 

uddannelsen. Henriette Langstrup går videre med, at der skal laves en  

bachelorrevision. Pernille Hedegaard Christensen finder kommissorium fra 

seneste studieordningsrevision på Sundhed og Informatik. 

 

7) Nyt fra studielederen  

Henriette Langstrup præsenterede punktet.  44 studerende har ansøgt på 

kvote 2. Dette er et fald fra sidste år, hvor 55 ansøgte. Henriette Langstrup 

opfordrede fagrådet til at igangsætte en instagram-kampagne. Dette kan 

understøttes af studiet. Nanakjot Singh følger op på dette på fagrådsmøde d. 

18. april 2023. Yaasir Gabeyre foreslog at benytte den nye video om studiet 

til at promovere på sociale medier.  

 

På kandidatoptaget er der optaget 32 studerende med retskrav og 3 

studerende, der skal vurderes fagligt. Der har været en del forespørgsler fra 

sygeplejersker, som ønsker at blive optaget på kandidaten. Her er dog 

problemer i forhold til programmeringskompetencer, som skal hentes på 

professionshøjskolerne. Lars Kayser påpegede, at der evt. kan oprettes en 

masteruddannelse med henblik på sygeplejersker og læger. 



 

SIDE 5 AF 5  

Der har været en eksamensklage på kurset Humanbiologi. Klagen gik på 

eksamensformen og blev afvist. Den studerende er blevet opfordret til at 

henvende sig til fagrådet omkring eksamensformen. 

 

Studienævnet har modtaget en høring om anvendelse af ChatGPT som 

hjælpemiddel til sommereksamen 2023. Studienævnet fandt det uklart, 

hvad der skulle tages stilling til. Henriette Langstrup og Pernille 

Hedegaard Christensen beder kursusansvarlige som forårskurserne om at 

tage stilling til henvendelsen. Herefter sendes en indstilling til 

studienævnet.  

 

 Nyt vedr. kommunikation og rekruttering  

N/A 

 

8) Nyt fra fagrådet 

Der har været mødet i fagrådet. Der er bl.a. blevet diskuteret fag samt 

datoer. Herudover har der været oprydningsdag i fagrådets lokalet.  

Natascha Nielsen har sendt udvælgelseskriterier til deltagelse i E- 

sundhedsobservatoriet. Henriette skriver et opslag med deadline samt 

undersøger økonomi.  

 

9) Nyt fra vejledningen 

N/A 

 

10) Evt. 

N/A 

 

 

 

 


